
اقتصادی 6

گــروه اقتصــادی - رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســامی با اشاره به طرح پیشنهادی 
برای اختصــاص کارت اعتباری به 
جای یارانه ارز ۴۲۰۰ تومانی گفت: 
ادامه مســیر اختصــاص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی به صاح کشــور نیســت و 
نتیجــه ای جز ایجاد رانت و فســاد، 
توقف تولید، قاچاق کالای اساســی 
به خارج از کشــور و افزایش سرانه 

مصرف ندارد.
محمدرضا پورابراهیمی با بیان 
اینکه موضــوع ارائه کارت اعتباری 
یارانه ای و حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از 
دوره قبل مطرح بود، گفت: کمیسیون 
اقتصادی نظــر خود را به دولت قبل 

اعــام کرد تا منابع ناشــی از حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی به طور مســتقیم به 

کارت اعتباری مردم واریز شود.
وی با بیان اینکه روش تخصیص 
ارز به واردات روش درستی نیست، 
افزود: به طور متوســط ســالانه ۱۵ 
میلیارد دلار منابع ارزی کشور برای 
کالاهای اساســی تخصیص داده می 
شــود این یعنی در طول این سال ها 
حــدود ۴۰۰ الی ۵۰۰ هــزار میلیارد 
تومان با میانگین ۱۰ هزار تومان ما به 
تفاوت کالای اساسی به دست مردم 

نرسیده است. 
با توجه به اینکه ادامه این روند 
به صاح کشــور نیســت، موضوع 
تعیین روش جایگزینی به جای ارائه 

ارز ۴۲۰۰ تومانی و عدم انتفاع مردم 
مطرح شــد اما نتوانستم با دولت به 
توافق لازم برسیم و دولت نپذیرفت؛ 
متاســفانه مافیای واردات در کشور 
با اعمال نفوذ و ترســاندن مسئولین 
ارشد نظام، اجازه عملیاتی شدن این 

کار را نداد.
اقتصادی  رئیــس کمیســیون 
مجلس با بیان اینکه دولت ســیزدهم 
این موضوع را در دســتور کار قرار 
داده، گفت: دولت و مجلس در حال 
بررســی این موضوع هســتند، یک 
پیشنهاد این است که یارانه ارز ۴۲۰۰ 
تومانی حذف نشود ولی به جایش به 
مردم کارت اعتباری همچون کارت 

سوخت داده شود.

 پورابراهیمــی درباره اینکه آیا 
این تصمیم باید به تصویب شــورای 
هماهنگی اقتصادی سران قوا برسد، 
گفــت: اگر دولت بخواهد این کار را 
در قالب اعمــال تغییراتی در بودجه 
انجــام دهد به مصوبــه مجلس نیاز 
دارد در غیــر ایــن صــورت دولت 
می تواند راســا اقدام کند. البته برای 
هماهنگی بیشتر و اطاع ارکان نظام 
از این تصمیم، این مسئله می تواند به 
عنوان یک نظر مشــورتی در شورای 
هماهنگی اقتصادی سران قوا مطرح 

شود.
وی در عین حال گفت که فعا 
مجلس و دولت مشــغول همفکری 
دربــاره این مســاله هســتند و این 

موضوع در مرحله بررسی کارشناسی 
اســت. ادامه مســیر اختصاص ارز 
۴۲۰۰ تومانی به صاح کشور نیست 
و نتیجه ای جز ایجاد رانت و فســاد، 
توقف تولید، قاچاق کالای اساســی 
به خارج از کشــور و افزایش سرانه 

مصرف ندارد.
احتمال  دربــاره  پورابراهیمی 
افزایــش تورم با حــذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانــی گفت: اکنون گرانی رخ داده 
که نمونه بارز آن در قیمت مرغ است. 
مثــا می توان هر کیلو مرغ را به نرخ 

یــک و نیم دلار و یا یک و هشــت 
دهم دلار وارد کرد که حتی با فرض 
قیمت هر کیلــو مرغ به نرخ دو دلار 
آن هم با ارز ۴۲۰۰ تومانی باید قیمت 
هر کیلو گوشــت مرغ ده هزار تومان 
باشد که این طور نیست. همین الان 
مردم گوشــت مرغ را در بازار با نرخ 

های دیگری تهیه می کنند.
وی ادامــه داد: مــردم به نرخ 
بــازار آزاد خرید مــی کنند بنابراین 
حتــی می توان گفت که با حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی قیمت ها هم کاهش 

پیــدا خواهد کرد. در حال حاضر بنا 
بر گزارش رســمی بانک مرکزی در 
سالهای اخیر نرخ تورم کالای اساسی 
از نرخ تورم کالای غیر اساسی بالاتر 
اســت که این برای کشــور فاجعه 
است، یعنی ما ارز ۴۲۰۰ می دهیم اما 

مردم متحمل تورم می شوند.
پورابراهیمــی در پایان گفت: 
برخی معتقدند که با حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، تورم ایجاد می شود اما اکنون 
قیمت ها به اندازه نرخ تورم افزایش 
پیدا کرده و حتی به ســقف افزایش 

هم رســیده اســت البته در برخی از 
کالاها امکان ایجاد تغییرات است. ما 
در مجموع بــا روش جایگزینی ارز 
۴۲۰۰ تومانی نگرانی جدی نداریم.

گروه اقتصادی - عضو کمیسیون برنامه  مجلس گفت:از اطاعات اقتصادی در 
دسترس درباره سطح رفاه خانواده ها به درستی استفاده نمی شود و این عامل باعث 
تعلل در حذف ثروتمندان و افزودن نیازمندان یارانه نقدی شــده اســت. حواشی و 
گمانه زنی ها درباره کم و کیف یارانه های نقدی در ایام پیش رو همچنان ادامه دارد. 
هرچند ثبت نام از متقاضیان جامانده، ادغام واریزی های قبلی و افزایش میزان عددی 
این حمایت نقدی، بر سر زبان ها بود، اما این روزها با اظهارات رئیس جمهور، وزیر 
اقتصاد و رئیس کمیســیون برنامه وبودجه درباره دلار ۴۲۰۰ تومانی، خداحافظی با 
آن جدی تر شده و جایگزینی این حمایت پرحاشیه با ریال نیز سروصدای دیگری 
به پا کرده است.در این میان، انتظار جاماندگان یارانه نقدی برای ثبت نام مجددشان 
برابر قانون بودجه ۱۴۰۰ که سال هاست از قلم افتاده اند، جای بررسی دارد. گروهی 
که نه تنها از دریافت یارانه در دوره های پیشین جامانده اند، بلکه از ماک قرار دادن 
فهرســت های نه چندان قابل دفاع یارانه نقدی و معیشتی برای تبدیل احتمالی ارز 
۴,۲۰۰ تومانی به ریال در حســاب سرپرستان خانوار، نگران و معترض هستند. در 
همین رابطه، حســین علی حاجی دلیگانی درباره دلایل بی توجهی به حذف یارانه 
ثروتمندان و افزوده شــدن نیازمندان واقعــی یارانه نقدی گفت: »دلیل بی عملی در 
حذف یارانه ثروتمنــدان و ثبت نام از جاماندگان نیازمند، عدم دردمندی متولیان و 
بهانه جویی برخی مســئولان اســت. قابل تأمل اینکه زنان سرپرست خانوار تحت 
پوشــش دســتگاه های حمایتی مراجعه می کنند که هم یارانه نقدی و هم دریافتی 
دســتگاه حمایتی شان قطع شــده اســت! برای پیگیری موضوع هم میان سازمان 
هدفمندی یارانه ها و وزارت رفاه اجتماعی پاسکاری و ناهماهنگی صورت می گیرد 
و پاسخ روشنی دریافت نمی شود.« وی افزود: »از اطاعات اقتصادی موجود درباره 

سطح رفاه خانواده ها به درستی استفاده نمی شود و این عامل باعث تعلل در حذف 
ثروتمندان و افزودن نیازمندان یارانه نقدی شــده است. همین موضوع سبب شده، 
بسیاری از کسانی که نیاز به یارانه نقدی ندارند، همچنان یارانه می گیرند و بخشی 
از نیازمندان از یارانه نقدی محرومند و سازمان هدفمندی یارانه ها و وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی نسبت به این مسئله پاسخگو نیستند. قطعاً در این باره مجلس 
وظیفه نظارتی خود را دنبال خواهد کرد و پیشنهاد جابه جایی سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها از زیرمجموعه سازمان برنامه وبودجه به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
را دنبال خواهیم کرد.«عضو کمیسیون برنامه وبودجه مجلس یازدهم درباره حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و تبدیل این سیاست حمایتی نیز اظهار داشت: »لازمه اجرای این 
سیاســت، مصوبه مجلس شورای اسامی است. در خال تصمیم گیری درباره این 
موضوع در مجلس، با توجه به اطاعات اقتصادی در دسترس از خانوارها که استفاده 
چندانی از آن برای شناسایی نیازمندان یارانه تاکنون نشده، فهرست مشمولان یارانه 
ناشــی از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی تشکیل می شود و مبنای پرداخت یارانه حمایتی 
دولت خواهد شد.«همچنین، عضو دیگر کمیسیون برنامه و بودجه مجلس یازدهم 
درباره عدم تحقق بازنگری در مشــمولان یارانه گفت: »حذف یارانه ثروتمندان بار 
سیاسی دارد و عموماً دولت ها نمی خواهند زیر بار آن بروند و چالش های این مسئله 

را بپذیرند. 
برای ثروتمندانی که یارانه نقدی دریافت می کنند، این میزان یارانه قابل توجه 
نیســت در عین حال، دهک های بالای درآمدی تمایلی به از دســت دادن این میزان 
یارانه هم ندارند. باید دولت با تعیین ماک و شاخص هایی، تعارف و بی ارادگی را 

کنار بگذارد و موضوع حذف یارانه ثروتمندان را با جدیت اجرایی کند.«

پورابراهیمی:

ادامه اختصاص ارز 4200 تومانی به صلاح نیست

گــروه اقتصــادی - شــهرام 
آدم نــژاد معاون حمل ونقل وزیر راه و 
شهرسازی در جمع خبرنگاران با بیان 
این که قیمت بلیت هواپیما در اجرای 
طرح ظرفیت ۶۰ درصدی رشد قیمتی 
نداشته اســت، گفت: با اجرای طرح 
مســافرگیری بــا ۶۰ درصد ظرفیت، 
قیمت بلیت هواپیما تغییر و افزایشــی 
نداشــت بلکه قیمت بلیــت هواپیما 
هم راستا با افزایش سالیانه رشد کرده و 
ما طی هفته پیش رو در شــورای عالی 
هواپیمایی در رابطه با قیمت های بلیت 

هواپیما تصمیم گیری خواهیم کرد.
وی با بیان اینکــه صورت های 
مالــی ۱۱ شــرکت هواپیمایــی را 
گرفته ایم، افزود: عمده این شرکت ها 
کــه صورت های مالی خــود را ارائه 
داده انــد از شــرکت های هواپیمایی 
بــزرگ بودند و ما نرخ نفرســاعت را 
در شــورای عالی هواپیمایی بررسی 

خواهیم کرد.
آدم نــژاد اظهار کــرد: در حوزه 
هواپیمایی چند مشــکل وجود دارد 
که یکی از این مشــکات در رابطه با 
قطعات هواپیماست هستند که به طور 
معمول و عادی بــه دلیل تحریم های 
سنگین امکان وارد کردن آنها به کشور 
نیست و ایرلاین ها به لحاظ ارز، قطعات 

مورد نیاز هواپیماهای خود را بســیار 
گران تر از سایر شرکت های هواپیمایی 

کشورهای دیگر وارد می کنند.
وی یادآور شــد: شــرکت های 
هواپیمایی مشکات دیگری دارند که 
همه آنها را در شورای عالی هواپیمایی 

بررسی خواهیم کرد.
معاون حمل و نقــل وزیر راه و 
شهرســازی توضیح داد: ارائه نکردن 
کترینگ در ســفرهای هوایی مصوبه 
ســتاد ملی مقابله با کرونا اســت و در 
صورتی که ستاد اعام کند شرکت های 
هواپیمایی موظف بــه ارائه کترینگ 
هســتند، ایرلاین ها بایــد هزینه ارائه 
نکردن کترینــگ را از قیمت بلیت ها 

کسر کنند.
آدم نژاد در رابطه با ورود ناوگان 
جدیــد به صنعت هوایی کشــور هم 
گفت: ورود ناوگان جدید مصوب در 
شــورای عالی هواپیمایی است و این 
موضوع در این شورا مطرح شده و در 
رابطه با آورده و ســرمایه های داخلی 
ایرلاین ها و نــاوگان مورد نظر مطابق 
با اســتانداردهای داخلی گفتگو شده 
است.آدم نژاد درباره مشکل پرداخت 
حقوق بازنشســتگان هما توضیح داد: 
ســالیانه یک عددی معادل چند صد 
میلیارد تومان رقم ورودی به صندوق 

بازنشستگی هما بود اما در حال حاضر 
ورودی به صندوق بازنشســتگی هما 
کم شــده و از ســوی دیگر مبلغی که 
باید ماهانه پرداخــت کند با توجه به 
ناوگانــی که هما در حــال حاضر در 
اختیار دارد پاسخ گوی پرداخت حقوق 

بازنشستگان نیست.
وی ادامه داد: جداسازی صندوق 
گزینه خوبی نیست و ما باید در تاش 
باشیم که شرکت هواپیمایی جمهوری 
اســامی ایران را با شرکت های دیگر 
همگام کنیم و با افزودن ناوگان جدید 
بــه ناوگان کارکرده، بتوانیم ایران ایر را 

از این وضعیت خارج کنیم.
ماجرای فاسد شدن کالاهای 

اساسی در بنادر

آدم نژاد درباره مشکل فاسد شدن 
کالاهــا در بنادر با بیان این که تعرفه ها 
را افزایــش نداده ایــم و تعرفه هــای 
حمل ونقل دریایی هیچ تغییری نکرده 
است، گفت: مشکل در رابطه با هزینه 
دیرکرد بوده است. هزینه ها نباید آنقدر 
به صرفه باشــد که صاحبان کالا اقدام 
به نگهــداری کالا در انبارها کنند و نه 
آنقدر زیاد باشــد که برای کسانی که 
مجبور هســتند کالاهــا را در انبارها 
نگهداری کنند زیان ده باشــد. معاون 
حمــل ونقل وزیر راه و شهرســازی 
اظهار کرد: انبارهایی که کالاها در آن ها 
نگهداری می شود دو گونه است؛ یک 
انبارهایی اســت که تنهــا کالا در آنها 
نگهداری می شود و انبار دیگر مربوط 

به کالایی اســت که باید در شــرایط 
خاص نگهداری شود اما مدت زمانی 
که کالاها در انبارها نگهداری می شود 
یک مدت زمان معینی اســت و طبیعی 
است که هر کالا که بیش از مدت زمان 
تعیین شده نگهداری شود ممکن است 

فاسد شود.
ایرتاکسی به کجا رسید؟

آدم نــژاد در رابطــه بــا آخرین 
وضعیت ایرتاکسی هم گفت: در حال 
حاضر چند ایر تاکسی در حال فعالیت 
هســتند اما با این تحریم ها رسیدن به 

اهداف مورد نظر امکان پذیر نیست.
وی بــا بیــان اینکــه اقتصــاد 
حمل ونقــل هوایی در کشــور اجازه 
توسعه ایرتاکسی ها را نمی دهد و باید 

یک شرایط انگیزشی برای راه اندازی 
این تاکســی های هوایــی فراهم کنم، 
گفت: راه اندازی تاکســی هوایی جزو 
پروژه هــای اولویت دار نیســت و با 

وجــود آنکه من خــودم جزو افرادی 
بــودم که برای راه انــدازی این پروژه 
تاش کردم اما باید شــرایط را بررسی 
کرد و شــرکت فرودگاه ها و ناوبری 

کشور چه در حوزه نگهداری و چه در 
حوزه راه اندازی اقدامات لازم را انجام 
دهد اما در حال حاضر کشور به شدت 

به توسعه ناوگان هوایی نیاز دارد.

معاون وزیر راه خبر داد؛

تصمیم گیری در مورد نرخ بلیت 
هواپیما طی هفته جاری

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هفته پیش رو در شورای  عالی هواپیمایی در رابطه با
 قیمت های بلیت هواپیما تصمیم گیری خواهیم کرد.

معــاون حمــل و نقل وزیر راه و شهرســازی توضیــح داد: ارائه نکــردن کترینگ 
در ســفرهای هوایی مصوبه ســتاد ملــی مقابله بــا کرونا اســت و در صورتی 
که ســتاد اعــام کند شــرکت های هواپیمایی موظــف به ارائه کترینگ هســتند، 
ایرلاین هــا بایــد هزینــه ارائه نکــردن کترینــگ را از قیمت بلیت ها کســر کنند.

وزارت  اقتصــادی -  گروه 
صمــت بــا طرحی به نــام رصد و 
پایــش کل زنجیره تولید، قصد دارد 
تــا قیمت ها در بــازار را از در تولید 
کنتــرل کند.  حدود ۳ ماه اســت که 
سید رضا فاطمی امین سکان وزارت 
صمت را به دســت گرفته و یکی از 
برنامه های خــود را مدیریت بازار 
اعام کرده اســت. موضوعی که تا 
بــه امروز جزئیاتی از آن به دســت 
رســانه ها نرسیده اســت در حالی 
که کمــاکان مــوج افزایش قیمت 
ادامه دارد و محصولات بســیاری با 
افزایش چشمگیر قیمت مواجه بوده  
اســت.  محسن رضایی معاون امور 
اقتصادی رییس جمهور این افزایش 
قیمت را ادامه موج افزایش گذشته 
دانســت و گفت: برای مقابله با این 
موج گرانی ها کــه ادامه گرانی های 
گذشــته اســت، چند تصمیم مهم 
گرفته شــده. ســتاد تنطیم بازار از 
تهران تا سراســر کشــور در هفته 
گذشــته شکل گرفته است. گروهی 
در وزارت صمت مســئول شــدند 
تا بازار های ایــران را بدون دخالت 
دولت و قیمت گذاری دســتوری، با 
بازارســازی مناسب مدیریت کنند. 
بانک مرکزی هم مســئول شد تا با 
کنترل نقدانگی مساله تورم را برای 
همیشــه از اقتصاد ایران محو کند. 
۳ کارگروه بــرای مقابله با گرانی ها 
صورت می گیــرد. در حوزه تنطیم 
بازار به دلیل درگیری مستقل وزارت 
خانه ها ستاد مرکزی زیر نظر معاون 

اول به وجود امده تا در راستای تنظیم 
باژار فعالیت کنــد.  کارگروهی که 
طبق گفته معاون اقتصادی قرار است 
با بازارسازی قیمت اقام مورد نیاز 
مردم را کنترل کند همان ساز و کاری 
اســت که وزیر صمــت بار ها از آن 
صحبت کرده بود، اما هنوز جزئیاتی 
از شــیوه اجــرای آن اعام نشــده 
است. الگویی جدید که طبق ادعای 
وزیر صمت قرار اســت تا حدود ۴ 
ماه آینده بــرای تمام کالا ها اجرایی 
شده و مســکات بازار راحل کند. 
فاطمی امین در نشست هم اندیشی 
با اعضای کمیسیون صنایع و معادن 
مجلــس و درباره اصاح ســاختار 
تنظیم بــازار گفت: روش های قبلی 
کنترل بــازار از جمله بازرســی و 
نظارت تاثیر مقطعی بر آن دارند، ما 
می خواهیم همزمان با روال گذشته 
و ادامــه دادن فرایند تفویض اختیار 
تنظیم بازار محصولات کشــاورزی 
دامی و باغی به جهاد کشــاورزی؛ 
اصاحات جدی در ســاختار های 
حوزه مدیریت بــازار دنبال کنیم و 
به عبارتی الگــوی جدید مدیریت 
بازار را اجــرا کنیم.این مدیریت را 
در دو حوزه کالا های پایه و مصرفی 
خواهد بــود. ســازوکار جدیدی 
طراحــی کردیم تــا از تصمیمات 
روزمــره، مقطعــی و مــوردی به 

حالت سیستمی برســیم. این الگو 
تا آخر امســال اغلب محصولات را 
دربرخواهد گرفت. حوزه خدمات 
هــم تحت نظــارت قــرار خواهد 
گرفــت کــه پیچیدگی های خاص 
خــود را دارد؛ همــواره ۵۰ درصد 
تورم در این حــوزه اتفاق می افتد. 
برای تنظیم بازار خدمات هم برنامه 
یکســاله داریم که تا شهریور سال 
آینده نهایی و اجرا خواهد شد. وزیر 
صمت از اصاح ساختاری و بنیادین 
شیوه مدیریت بازار صحبت می کند. 
پیگیری ها ما از وزارت صمت نشان 
می دهد در این اصاح ســاختاری 
بــازار را از طریــق مدیریت تولید 
کنترل خواهد کرد. آقای وزیر قصد 
دارد ساختاری را پیاده سازی کن که 
پیش از این در سامانه جامع تجارت 
مدعی اجرای آن بودند. ایجاد شبکه 
رصد یکپارچه برای بررسی ابتدا تا 

انتهای زنجیره تولید و توزیع کالا.
معاونــت صنایع بازار را 

تنظیم می کند
محسن صفدری مدیر کل دفتر 
صنایــع غیر فلــزی وزارت صمت 
با اشــاره به اجرای طــرح رصد و 
پایــش کل زنجیره تولید در وزارت 
صمت، گفت: آقای فاطمی امین از 
زمانی که در وزارت صمت مســتقر 
شــدند دغدغه بازار و تامین بازار را 

دارد؛ بــازار به عنوان مصرف کننده 
محصولاتی تولیــدی اگر خللی در 
فرآیند توزیع و پخش داشــته باشد 
می تواند به بخش تولید صدمه وارد 
کند، متقابــا تولید هم در صورتی 
که مشــکلی داشته باشد می تواند با 
بازار آسیب وارد کرده و باعث ایجاد 
مشکل برای مردم شود. تولید، توزیع 
و فروش تا ســفره مردم باید زنجیره 
کاملــی با حلقه های مختلف در نظر 
گرفته شود. این موضوع به صورت 
کامــل در ســامانه جامــع تجارت 
دیده شــده اســت.  او تصریح کرد: 
به صورت آزمایشــی برخی اقام و 
کالا هــا از ابتدا تا انتهــا در چرخه 
سامانه تجارت ثبت و اعام خواهند 
کــرد که چقدر مــواد اولیه و بر چه 
اساســی دریافت کردند، چقدر کالا 
تولید کردند، چقدر کالا در شــبکه 
توزیــع شــده و در نهایت به بخش 
مصرف کننده هم خواهیم رســید و 
بررســی ها انجام خواهد شد. نتیجه 
این ثبت زنجیره رصد پایدار خواهد 
بود تا اگر اخطاری از ســمت بازار 
یا هر بخش دیگــری دیدیم بدانیم 
که چه اتفاقی در سایر بخش ها مثل 
بخــش تولید افتاده اســت؛ ممکن 
است کمبود مواد اولیه باعث ایجاد 

اختال در بازار باشد.
 صفــدری ادامه داد: به عبارتی 

مشخص  مشــکات  سرچشــمه 
می شود و می توانیم سراغ آن برویم، 
ممکن اســت قیمت گذاری اشکال 
داشته باشــد یا بازار کشش افزایش 
قیمت را نداشــته باشــد. وزارت 
صمــت به عنــوان تنطیم گر وظیفه 
دارد تامین مواد اولیه را پوشش داده 
و قیمــت مواد اولیه و هزینه تولید را 
کاهش دهــد. مدیر کل دفتر صنایع 
غیر فلــزی وزارت صمت تصریح 
کــرد: هنــوز در انتخــاب اقام به 
جمع بندی نرسیده ایم، اما به تازگی 
معاونت صنایع به موضوع قیمت ها 
ورود کــرده و تقریبا موضوع تنظیم 
بازار در این بخش مدیریت می شود. 
به صورت عملیاتــی معاونت امور 
صنایــع و دفاتــر تخصصی متولی 
موضوع بازار شدند. ما وظیفه داریم 
از ابتدا تا انتهای زنجیره را رصد کرده 
و بخشنامه ها و اباغیه ها را مدیریت 
کنیــم تا مردم از ایــن فرآیند منتفع 
شوند.  او بیان کرد: اسم کنترل قیمت 
نمی توان روی آن گذاشت شاید بهتر 
اســت آن را تامین نیاز اقشار جامعه 
با قیمت هــای مناســب بنامیم. ما 
وظیفه داریم اگــر در تولید، قیمت 
تمام شده بالا رفت، از همان ابتدای 
زنجیره قیمت را مدیریت کنیم تا هم 
تولیــد کننده زیان نبیند و هم کالا با 
قیمت تمام شــده مناسب به دست 

اقشــار جامعه برســد. سازوکاری 
برای کنترل بازار در نظر گرفته شده 
اســت که مبنی بر آن قیمت و میزان 
عرضه از در تولید و توزیع مدیریت 
شود. اگر مشــکلی در بازار وجود 
داشــته باشد یا دربخش تولید دچار 
اختال شــده و یا در شــبکه توزیع 
مشکلی وجود دارد بنابر این زنجیره 
تامین کالا از ابتدا، مرحله به مرحله 
مورد بررســی قرار می گیرد تا محل 
اختــال شناســایی و مکلبرطرف 
شــود. وزارت صمتی ها این طرح 
را طرح رصــد و پایش کل زنجیره 
تولید می نامنــد.  معاونت بازرگانی 
داخلی و ســتاد تنظیم بازار وظایف 
خود را بــر عهده دارد و معاون اول 
رئیس جمهور هم در ســتاد تنظیم 
بازار حضور خواهد داشت؛ تغییری 
که رخ داده ورود معاونت صنایع به 
حوزه بازار اســت. حالا که بنا شده 
تا قیمت های بــازار از طریق تولید 
مدیریت شــود؛ دفاتــر تخصصی 
معاونت صنایع مســئول مدیریت 

قیمت ها خواهد بود.
حمایت از تولید به معنای 

انحصار نباشد
آرمان خالقــی قائم مقام خانه 
صنعــت، معدن و تجــارت طرح 
پیشنهادی اجرایی و اثربخش دانست 
و گفــت: در کل اگر دیدگاه تولیدی 

باشد باید از این طرح استقبال شود. 
پیش از این مشــکلی داشتیم که نوع 
نگاه به بازار در وزارت صمت بود. 
اعتقاد داشــتند که بایــد کالا به از 
هرجای و به هر روشی تامین کنیم به 
شرط آن که کمبود یا افزایش قیمتی 
نداشته باشــیم. برای رسیدن به این 
هدف سراغ ســاده ترین راهکار ها 
یعنی صــدور مجوز های واردات و 
پر کردن بازار بــا مالا های وارداتی 
می رفتند بــدون آن که تبعات آن را 
در نظر بگیرند. با این اقدامات اغلب 
تولید تحــت تاثیر قرار می گرفت و 
دچار اختال می شــد. او بیان کرد: 
از سمت دیگر قضیه هم نباید بیفتیم 
یعنی برای حمایت از تولید انحصار 
بازار برای محصولات داخلی ایجاد 
کنیــم. اتفاقی می افتد کــه پیش از 
مشــابه آن را شاهد بوده ایم. بازار را 
انحصاری می کنیم که از نظر قیمت، 
کیفیت و تنوع نمی تواند در ســطح 
محصولات جهانی باشد و هزینه این 

نا کارآمــدی بر دوش مردم خواهد 
افتاد. مصرف کننــده ناچار خواهد 
شد کالایی گران و بی کیفیت بخرد. 
بــازار رقابتی هم تولیــد کننده را به 
ســمت تولید محصول با کیفیت تر 
می کشــاند و هم صــورت تکاپو 
نکردن یا ناتوانی تولید کننده داخلی 
نیاز مصرف کننده از طریق واردات 
تامین خواهد شد. اگر این تعادل در 
معاونــت صنایع و بازرگانی داخلی 
برقرار شــود، با تعامل مناسب بازار 
را کنترل خواهند کرد. فلسفه ادغام 
وزارت صنایــع و معادن با وزارت 
بازرگانی همین بود که سیاست های 
متعــارض و متضادی کــه وجود 
داشــت به حداقل برسد و در سطح 
درون ســازمانی حل شود نه این که 
دغدغه کشور باشــد. با اجرای این 
شــاید به معنای حقیقی هدف ادغام 
دو وزارتخانه محقق شــود و به هم 
بســتگی در مدیریت بازار و تولید 

برسیم.

خبرهای جدید از مدیریت بازار اقلام اساسی؛ 

قیمت کالاها از تولید کنترل می شوند

عضو کمیسیون برنامه  مجلس:

از اطلاعات اقتصادی خانواده ها درست استفاده نمی شود
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اداره کل ورزش و جوانان استان در نظر دارد در راستای اجرای ماده 5 قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت ، مکان مشروح ذیل را از طریق 
مزایده عمومی و به صورت عقد قرارداد به مدت 12 ماه از تاریخ قرارداد و به بخش خصوصی واگذار نمایند . متقاضیان می توانند جهت دریافت 
اسناد مزایده با بهره گیری از سامانه ستاد از تاریخ 1400/08/17  لغایت 1400/08/22  به مدت 5 روز و جهت ارائه پیشنهاد تا تاریخ 1400/09/02 
به مدت 10 روز به سامانه الکترونیک دولت مراجعه نمایند . ضمناً هزینه نشر آگهی برعهده برنده مزایده می باشد . 33331523 در ساعات اداری 

پاسخگوی متقاضیان می باشد .

*تبصره :
دریافت اسناد از تاریخ 1400/08/17  لغایت 1400/08/22 و مهلت ارائه پیشنهاد تا تاریخ 1400/09/02 آخرین مهلت تحویل 1400/09/03 و افتتاح 

پاکات 1400/09/04 می باشد .

قیمت پایه سالنام مکانردیف
ماهانه)ریال(

مبلغ ضمانت نامه 
آدرسشرکت در مزایده

سالن ژیمناستیک واقع در رسالت شمالی – بعد از چهارراه پردیس بندرعباس1
140060.000.000

بندرعباس36.000.000 ریال
140160.000.000

سالن بدمینتون واقع در مجموعه ورزشی حجاب بندرعباس2
140035.000.000

بندرعباس21.000.000 ریال
140135.000.000

زمین آسفالت )اسکیت( واقع در مجموعه ورزشی حجاب بندرعباس3
140020.000.000

بندرعباس12.000.000 ریال
140120.000.000

اوراق مزایده عمومی تک مرحله ای }1400/5/5{

اداره کل ورزش و جوانان استان هرمزگان

اجاره اماکن ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان هرمزگان

شناسه : 1216947

»نوبت اول«


